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جایگزین است. 
   پشت پرده 

ماجرای فسخ قرارداد علیرضا بیرانوند، یکی از داغ ترین 
اتفاقات نقل و انتقالات تابستانی این فصل است. بیرانوند 
بعد از قهرمانی با فسخی یک طرفه هواداران را شوکه کرد و 
با تکرار ماجرای تابستان پیش جو هواداران پرسپولیس را 
کاملا علیه خود می بیند. خبرآنلاین نوشت: حال در شرایطی 
گمانه زنی های زیادی راجع به آینده علیرضا بیرانوند  که 
، معاون حقوقی سابق  ح است، احسان حیدری شهباز مطر
پرسپولیس صحبت های جالب و جدیدی در مورد الحاقیه 
ح  قرارداد بیرانوند که این گلر به استناد به آن فسخ کرده مطر
می کند. احسان حیدری شهباز طی روزهای گذشته بابت این 
الحاقیه تحت فشار بود و چند روز پیش استعفا داد اما خودش 
می گوید پایان کارش در پرسپولیس به دلیل آن الحاقیه نبوده 
و اختلاف نظر با رضا درویش باعث پایان همکاری شده است. 
صحبت های معاون حقوقی پیشین باشگاه پرسپولیس را 
می خوانید: برج یک بود که آقای بیرانوند پیش آقای درویش 
گذاری است و ممکن  آمد. او گفت پرسپولیس در حال وا
است شما نباشید، من هم به عنوان دروازه بان اول تیم ملی 
از شما می خواهم یک الحاقیه بنویسید. این الحاقیه چیزی 
که ما باید تا پایان فصل پول بازیکن را  خلاف قانون نبود، چرا
گر پول نداشتیم تا ۴ ماه بعد از فصل  بدهیم. حالا می توانیم ا
پول را ندهیم. ما در کورس قهرمانی از استقلال عقب بودیم 
و آقای بیرانوند دستش در گچ بود. او آمد به درویش گفت 
کمک کن که پول من را زودتر بدهید. من نشسته بودم در 
اتاق دیگری و آقای درویش آمد زد روی شانه من و گفت کار 
آقای بیرانوند را انجام بده. پس تصمیم گرفته شده بود و به 
بنده ابلاغ شد. بیرانوند دوتا خواسته داشت؛ اول اینکه بند 
فسخ ۲۰۰ هزار دلاری بگذارم و دوم اینکه الحاقیه فرصت ۱۵ 
روزه تسویه حساب پس از پایان فصل را بنویسم. ما مقاومت 
کردیم که ۲۰۰ هزار دلار درست نیست و اضافه نکردیم. اینجا 
هیچ چیز اشتباهی نوشته نشد. بعد از این قضیه من با 
بیرانوند رفتم مراسم ختم همسر آقای زنوزی. من دیدم حرف 
در می آورند که من با بیرانوند روی هم ریخته ام. صبح روز 
بعد بیرانوند به من گفت دوتا الحاقیه من را بده و من گفتم 
که انجام نمی دهم چون برای ما شر شده. جلوی بیرانوند 
هیچکس جرات نمی کند بایستد! تنها آقای درویش نیست 
و همه مدیرعامل ها جلوی امثال بیرانوند منفعل هستند. 
کم بود. ایراد از  من در استقلال هم بودم همین قضیه حا
آقای درویش است. درویش باید بگوید ما در کورس قهرمانی 
بودیم و بیرو دستش در گچ بود. علی می توانست دستش را 
دیرتر از گچ در بیاورد و برای اینکه به علی انگیزه بدهم، پول 
خودش را با ۱۵ روز تاخیر برایش الحاقیه نوشتم. ما الحاقیه 
عجیبی ننوشتیم. پول خودش را در پایان فصل می خواست. 
گر آن الحاقیه نبود بازهم با عدم دریافت حقوقش  بیرانوند ا
طی ۴ ماه می توانست فسخ کند و ۴ ماه از حقوق او مانده بود. 
من در آن الحاقیه برای گیر افتادن بیرانوند نوشتم ۱۵ روز لیگ 

و جام حذفی و کسی آن جام حذفی را که یک ماه بعد برگزار 
شد نمی خواند! با این حال قبل از فینال جام حذفی ما پول 
بیرانوند را ریختیم. حالا نمی دانیم کی به او مشاوره داد و به او 
گفتند مطالبات فصل قبلت هم شامل این الحاقیه می شود. 
درحالی که ما نوشتیم فقط راجع به قرارداد این فصل است. 
پس صد در صد فسخ او غیرقانونی است. این دست و آن 

دست کردن الان او هم به همین خاطر است. 
   شرط؟

مدیران باشگاه پرسپولیس برای دروازه بان فصل گذشته 
خود هیچ شرطی نگذاشتند و از طریق مسیر قانونی پیگیر 
این پرونده هستند. مهر نوشت: در برخی از رسانه ها عنوان 
شده بود که مدیران باشگاه پرسپولیس برای بازگشت بیرانوند 
به این تیم، خواستار عذرخواهی او شده اند که این موضوع 
از سوی محمد دلبری عضو هیات مدیره باشگاه پرسپولیس 
تایید نشد. دلبری در این خصوص گفت: ما شرطی برای 
بیرانوند نگذاشته ایم و معاونت حقوقی باشگاه پیگیر مساله 

فسخ قرارداد این بازیکن است. 
   جایگزین؟

امیر عابدزاده به صورت رسمی از ماریتیمو پرتغال جدا شد 
تا احتمالات پیرامون انتخاب تیم بعدی او جذاب تر از قبل 
شود. گلری که همواره گزینه حضور در پرسپولیس بوده و در 
شرایط فعلی نیز شایعات زیادی پیرامون او شنیده می شود. 

۲۰۱6 در  که از سال  فرزند اسطوره فوتبال ایران 
فوتبال اروپا بازی می کند، یک بار دیگر از ماریتیمو 

جدا شد. این دروازه بان پس از حضور در تیم 
باریرنسه پرتغال، توجه تیم ماریتیمو را به 

کرد و چهار فصل خوب را در  خود جلب 
این تیم سپری کرد. ایلنا در ادامه نوشت: 
در دو فصل پایانی حضور در ماریتیمو، 
عابدزاده خود را به سنگربان اصلی این 

کثر بازی های تیم به  تیم تبدیل کرد و در ا
گلر شماره یک به میدان رفت و  عنوان 
همین موضوع سبب شد تا تیم پونفرادینا 
لیگا ۲ برای جذب این دروازه بان  در لا
تیم  در  عابدزاده  کند.  اقدام  ایرانی 
شماره  و  اصلی  مهره  نیز  اسپانیایی 
نخست  فصل  در  و  بود  تیمش  یک 
درخشش خوبی در ترکیب تیم داشت 
و حتی پونفرادینا لیگ را در رتبه هشتم 
به پایان رساند اما در نیم فصل دوم 
اوضاع بر وفق مراد آنها پیش نرفت 
و با بدبیاری به دسته سوم سقوط 
کردند. پس از سقوط پونفرادینا از 
لیگا ۲ به پریمیرا دیویژن، عابدزاده  لا
با پیشنهادی از تیم سابقش یعنی 

ماریتیمو مواجه شد که در لیگ دسته 
دسته دوم برای صعود به لیگ دسته اول 

پرتغال، بالاترین سطح از فوتبال این کشور تلاش 
می کرد. عابدزاده در فصل قبل و به طور کلی در ۲۰ 

بازی برای ماریتیمو به میدان رفت ولی آنها خیلی بدشانس 
بودند که با وجود امتیاز برابر با رتبه سوم، نتوانستند راهی 
دیدار پلی آف صعود به لیگای پرتغال شوند. حالا و با پایان 
قرارداد این سنگربان ایرانی با ماریتیمو، باشگاه پرتغالی با 
انتشار پوستری از این گلر 3۱ ساله، جدایی او را به صورت 
رسمی اعلام کرد تا شایعات پیرامون حضور احتمالی او در 
که وضعیت علیرضا  پرسپولیس افزایش یابد. در شرایطی 
بیرانوند با پرسپولیس نامشخص است و برخی مدعی هستند 
که او به صورت قطعی از تیم جدا شده و برخی نیز اعتقاد دارند 
او به تیم باز خواهد گشت، نام امیر عابدزاده برای بازگشت 
ح شده است. چند روز پیش بود که  به تیم سابقش نیز مطر
عابدزاده با با استوری کردن تصویری از تخت جمشید که نماد 
پرسپولیس است، توجهات را به خودش جلب کرد. عابدزاده 

و  در زمان که رده سنی جوانان بود، گلر سوم پیش تر 
پرسپولیس بود و حالا ممکن است 
گلر  فرصتی برای تبدیل شدن به 
را به دست  نخست سرخپوشان 

بیاورد. 
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پشت پرده فسخ قرارداد بیرو چیست؟

پرتغالمیآید؟ جانشیناحتمالیبیرانونداز

 NBA ج در قرارداد نجومی پال جر
بسکتبال  تیم  ضعیف  عملکرد  از  پس 
لیگ  گذشته  فصل  در  کلیپرز  لس آنجلس 
ج، فوق ستاره این تیم تصمیم  NBA، پال جر
به جدایی گرفت و با قراردادی چهارساله به تیم 
فیلادلفیا سونی سیکسرز پیوست. سران باشگاه 
لیگ  قوانین  طبق  سونی سیکسرز  فیلادلفیا 
NBA، بیش ترین دستمزد ممکن برای این ستاره 
را در قرارداد به ثبت رساندند و مبلغ نجومی ۲۱۲ 
میلیون دلار را به این ستاره پرداخت خواهند 
کرد. باید دید که آیا فیلادلفیا در فصل آینده لیگ 
NBA با در اختیار داشتن فوق ستاره ای چون 
کسی  جوئل امبید و ستاره هایی چون تایرس ما
و پال جرج می تواند عنوان قابل قبولی را در لیگ 
ج از کلیپرز  . با جدایی پال جر کسب کند یا خیر
کنون می توان احتمال پیوستن کلی تامپسن،  ا
اسطوره تیم گلدن استیت وریرز به این تیم را بیش 
از پیش در نظر گرفت. کلی تامپسن به تازگی و پس 
از نزدیک به ۱۴ سال از جمع جنگجوها جدا شد. 

ویژه

گفتوگو

امیرحسین اصلانیان مهاجم سابق پرسپولیس در 
خصوص وضعیت این تیم در فصل نقل و انتقالات 

صحبت کرد. 
    درباره انتخاب گاریدو به عنوان سرمربی 

جدید پرسپولیس چه نظری دارید؟
سوابق گاریدو را دیدم و به نظرم تقریباً عملکرد 
خوبی داشته و می توان روی او حساب کرد، اما 
بزرگ ترین ترس من این است که او در گذشته 
به قرارداد های خود پایبند نبوده و نیمه کاره تیم 
را رها کرده است. باید از ظهور ویلموتس آینده 
جلوگیری کرد. باید شرایط آرامش او را فراهم کنیم 
و از الان به او درباره شرایط فوتبال ایران بگوییم و 
او را با تمام مشکلات لیگ ایران آشنا کنیم تا در 
آینده توی ذوقش نخورد. مدیریت باشگاه باید 
به سرعت برای او بازیکن بگیرد و طبق نظر وی نیز 
بازیکنان مدنظرش را جذب کنند. از پیشکسوتان 
می خواهم که او را به این سرعت قضاوت نکنند 
و با تزریق روحیه به وی کمکش کنند تا با انگیزه 
کار کند و بعد از اینکه عملکردش را دیدیم درباره 

او نظر بدهیم. 
   در رابطه با نقل و انتقالات باشگاه، چه 

نظری دارید؟
 در دوره و زمانه ای هستیم که بازیکن بالای 
کند، اما ما با آن ها  3۰ سال باید خداحافظی 
متاسفانه  می بندیم.  میلیاردی  قرارداد های 
در فوتبال ایران بازیکن سازی نداریم و جوانان 
پایه   تیم های  می روند.  بیراهه  به  ما  فوتبالی 
باشگاه های ایرانی شرایط خوبی ندارند و ما اغلب 
متاسفانه بازیکنانی را به خدمت می گیریم که 
کنون با  ۱۰ سال پیش هم برای ما بازی کرده و ا
۴۰ سال سن باز دوباره به تیم برمی گردند. برخی 
از بازیکنان فوتبال ایران پیش خودشان فکر 
می کنند رونالدو هستند! امیدوارم مدیریت این 

موضوع را حل کند. 
   در خصوص انتخاب دستیاران مدنظر 

گاریدو چه نظری دارید؟
 گاریدو شناخت زیادی از لیگ ایران ندارد و 
باید بهترین کمک ها )خارجی و ایرانی( را در کنار 
او قرار دهند. دستیاری که به زبان او مسلط است 
را باید جذب کنند تا نکات فنی و تفکرات مربی را 
به خوبی به بازیکنان تزریق کند تا مشکلی از این 
بابت وجود نداشته باشد. گاریدو روی کاغذ گزینه 
مناسبی است و در این مقطع تنها باید منتظر 
بمانیم و عملکرد او را ببینیم و سپس درباره او نظر 
بدهیم چرا که ما با مربی خارجی تعارف نخواهیم 
داشت. برای یک فصل هم که شده باید بازیکنان 
باتجربه تیم حفظ شوند تا خیال گاریدو را در زمین 
راحت کنند. در حال حاضر بحث جدایی بیرانوند 
و ترابی ضربه مهلکی به باشگاه زده و باعث شدند 
که حواشی زیادی گریبانگیر پرسپولیس شود. 
بیرانوند فصل گذشته هیچ کمکی نکردو دائم 
مصدوم بود و بدتر از همه گل 6۰ متری خورد! من 
جای او بودم مجانی بازی می کردم تا هواداران من 

را ببخشند. 

اصلانیان:
من جای بیرانوند بودم 

مجانی بازی می کردم

قول ۱۰ مدال بازی های آسیایی  
توسط احسان حدادی 

ایسنا: مجمع انتخاباتی ریاست فدراسیون 
کادمی ملی المپیک برگزار و در  دوومیدانی در آ
پایان احسان حدادی با کسب ۴۰ رای به عنوان 
شد.  انتخاب  دوومیدانی  فدراسیون  رئیس 
احسان حدادی پس از انتخاب شدن به عنوان 
رئیس فدراسیون دوومیدانی گفت: مسئولیت 
بسیار سنگین است. سوگند می خورم کاری کنیم 
که همه با هم متحد باشیم. فقط با اتحاد می شود 
دوومیدانی را درست کرد. از بقیه کاندیداها تقاضا 
دارم، کنار هم باشیم. گفته اند مدیریت نکرده ام. 
مدیریت زندگی شخصی خودم را بلد بوده ام که 
قهرمان المپیک شده ام. دوومیدانی مدال های 
زیادی دارد اما ما فقط یک مدال گرفته ایم. آیا 
استعداد من زیاد بوده؟ نه ما استعدادهایمان 
را پیدا نکرده ایم. خواهش می کنم بیایید در 
کنار دوومیدانی باشیم. او ادامه داد: می توانیم 
۱۰ مدال بگیریم و آن  در بازی های آسیایی 
گر  زمان به رشته اول ایران تبدیل می شویم. ا
شما حمایت کنید این قول را می دهم چون 
دوومیدامی ایران پتانسیل زیادی دارد. حدادی 
همچنین در پایان مجمع در جمع خبرنگاران 
اظهار کرد: از اعضای مجمع تشکر می کنم که به 

من کمترین اعتماد کردند. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
گان  درا پرسپولیس  باشگاه  پیشکسوت  نگاه  از  تسنیم: 
اسکوچیچ گزینه مناسبی برای هدایت سرخپوشان بوده است. 
گاریدو  کارلوس  مرتضی کرمانی مقدم، درباره انتخاب خوان 
به عنوان سرمربی جدید پرسپولیس اظهار داشت: من شناختی 
از این مربی ندارم و از طرفی نمی توان از حالا در مورد او قضاوت کرد 
و باید منتظر زمان باشیم. من دوست داشتم اسکوچیچ سرمربی 
پرسپولیس شود، چون کارنامه خوبی دارد و فوتبال ایران را هم به 
خوبی می شناسد. مهاجم پیشین تیم فوتبال پرسپولیس ادامه 
داد: پرسپولیس تیم پرقدرتی است و آنقدر توان فنی دارد که 
حتی سرمربی هم نتواند تأثیر آنچنانی در روند تیم داشته باشد. 
شما دیدید که اوسمار به عنوان یک دستیار تیم را تحویل گرفت 
و در نهایت پرسپولیس را قهرمان کرد. ما فقط می توانیم امیدوار 
باشیم که مربی اسپانیایی نتایج خوبی در پرسپولیس بگیرد. وی 
در پایان تصریح کرد: جدایی بیرانوند و ترابی و حتی اسماعیلی فر 
نمی تواند به پرسپولیس ضربه بزند. مهم این است که باشگاه 
کیفیت بگیرد تا پرسپولیس دوباره  بتواند خیلی زود چند بازیکن با

تیمی پرقدرت را راهی مسابقات کند. 

بیــنالمــلل
   جانلوئیجی دوناروما سنگربان تیم ملی ایتالیا و یارانش پس 
از قبول شکست ۲ بر صفر برابر سوئیس در مرحله یک هشتم 
نهایی یورو ۲۰۲۴ که باعث حذف آنها از گردونه رقابت ها شد، در 
حالی به ایتالیا برگشتند که در فرودگاه شهر رُم جز چند کودک 
که درخواست گرفتن عکس های سلفی داشتند، هیچ شخص 
دیگری برای استقبال از آنها نرفته بود. ایتالیا نه تنها نتیجه 
نگرفت، بلکه بسیار بد بازی کرد و صعودش از مرحله گروهی هم 
ناپلئونی و به لطف یک گل دیرهنگام صورت گرفت. دوناروما 
گرام  پس از بازگشتش به ایتالیا در صفحه شخصی خود در اینستا
نوشت: از همه شما بابت حمایت تان تشکر می کنم. کام مان تلخ 
است و همگی کاملاً می دانیم که عملکرد تیم در حد استاندارها، 
پتانسیل  بازیکنان و انتظارات نبوده و من به شخصی بخش زیادی 
کامی را بر عهده می گیرم. شما همه حمایت  و  از مسئولیت این نا
علاقه تان را نثار ما کردید و من به شما اطمینان خاطر می دهم 
که تک تک بازیکنان زمانی که در زمین بازی بودند، حضور شما 

و حمایت ها ی تان را احساس کردند. سنگربان 
شکست  افزود:  پاری سن ژرمن  باشگاه 

بسیار سنگینی خوردیم اما این باخت 
برای همه اعضای تیم یک درس ارزشمند 

بود که به ما برای رشد و پیشرفت کمک 
خواهد کرد. از امروز ما با جان و 

دل کارمان را با هدف داشتن 
بهترین روند آماده سازی برای 

بازی های بعدی و رسیدن 
به جام جهانی آغاز خواهیم 

پیراهن  پوشیدن  کرد. 
افتخار  ایتالیا باعث  تیم ملی 

است و ما همیشه برای آن ارزش و احترام 
قائل خواهیم بود. بی صبرانه منتظر 

فرصتی هستیم که اعتماد و محبت تان را 
با ارائه نمایشی در خور نام تیم ملی ایتالیا، 

جبران کنیم. زنده باد آتزوری!.« 

مرفاوی:گروهتیمملیخوباستامانبایدتیمیرادستکمبگیریم
فوتبال  کارشناس  مرفاوی  صمد 
کشورمان معتقد است تیم تحت هدایت 
انتخابی  سوم  مرحله  در  قلعه نویی  امیر 
گروه  در  آسیا  قاره  در   ۲۰۲6 جام جهانی 
گرفته است، اما هیچ تیمی را  خوبی قرار 
نباید دست کم بگیریم. صمد مرفاوی در 
گفت وگو با تسنیم درباره قرعه کشی مرحله 
سوم انتخابی جام جهانی ۲۰۲6 و مشخص 
با  اظهار داشت:  تیم ملی  شدن حریفان 
 ، توجه به سیدبندی تیم ها و دو گروه  دیگر
گروه خوبی قرار  ایران در  که  باید بگویم 
گرفت. قرعه تیم ملی  می توانست سخت تر 
از این باشد که خوشبختانه همه تیم های 
بزرگ در گروه های دیگر قرار گرفتند. البته 

فوتبال در آسیا هم در حال پیشرفت است 
و نمی توان هیچ تیمی را آسان تصور کرد و 
دست کم گرفت. با توجه به افزایش تیم های 
حاضر در جام جهانی همه تیم ها با تمام 
قدرت بازی می کنند تا شانس شان را برای 
حضور در جام جهانی امتحان کنند. وی 
در ادامه افزود: ما مقابل ازبکستان و قطر 
گر غفلت کنیم ممکن  کار سختی داریم و ا
است کارمان در این دو بازی گره بخورد. 
در  کرده  که  سرمایه گذاری  با  ازبکستان 
توجهی  قابل  پیشرفت  اخیر  سال  چند 
داشته است و در این دوره به دنبال آن 
است که به جام جهانی صعود کند. قطر هم 
که تجربه میزبانی جام جهانی گذشته را دارد 

و قهرمان آسیاست و نباید آن را دست کم 
بگیریم. در مصاف با امارات و کره شمالی هم 
خیلی کار سختی نداریم و می توانیم آنها را 
شکست دهیم. کارشناس فوتبال کشورمان 
در ادامه با اشاره به این موضوع که دست 
قلعه نویی برای انتخاب نفرات موردنظرش 
کیفیت  باز است، تصریح کرد: ما بازیکنان با
بسیار خوبی در اختیار داریم که در اروپا 
بازی می کنند و تجربه بین المللی بالایی 
سایر  پیشرفت  باعث  می توانند  و  دارند 
بازیکنان شوند. در لیگ  برتر هم بازیکنانی 
کادر فنی  داریم که می توانند کمک حال 
تیم ملی باشند و در مواقع ضروری گره بازی 
کنش به میانگین  را باز کنند. مرفاوی در وا

کرد: به  سنی بالای تیم ملی خاطر نشان 
نظر من هیچ وقت از استفاده از بازیکنان 
جوان پشیمان نمی شویم و همیشه این 
چه  تیمی  هر  است  شده  باعث  موضوع 
تیم ملی باشد، چه تیم باشگاهی سود ببرد. 
به عقیده من حالا که تیم ملی در گروه نسبتاً 
که  گرفته است در بازی هایی  خوبی قرار 
حساسیت کمتری دارد می توانیم با دعوت 
از بازیکنان جوان فرصت بازی به آنها بدهیم 
تا برای بازی های حساس آماده شوند. قطعاً 
تیم ملی برای جام جهانی باید پوست اندازی 
کند، چون یکسری از بازیکنان با توجه به 
شرایط سنی شان نمی توانند در آن رقابت ها 

کارایی لازم را داشته باشند. 

مهدی مهدوی کیا بازیکن پیشین تیم ملی فوتبال ایران 
گروه خودمان به  گر فکر می کنید به راحتی از  می گوید، ا
! از این خبرها نیست. کره شمالی  جام جهانی می رسیم، خیر
و قرقیزستان تیم های ناشناخته هستند، بنابراین کار بسیار 

سخت است اما تیم ملی ایران پتانسیل این  را دارد 
که به عنوان تیم اول به جام جهانی صعود کند. 

      قرعه کشی 
ایسنا،  با  گفت وگو  در  مهدوی کیا  مهدی 

درباره حضورش در مراسم قرعه کشی مقدماتی 
کرد: مراسم خوبی  ۲۰۲6، اظهار  جام جهانی 

کم بود. به  برگزار شد و نظم خوبی حا
مرحله  قرعه کشی  مراسم  حال  هر 

نهایی مقدماتی جام جهانی بود و 
تیم ها می خواستند هرچه زودتر 

رقبای خود را بشناسند. قرعه ها 
هم بد تقسیم نشد. با توجه به 

اینکه ۸ ونیم سهمیه به آسیا 
اختصاص داده شده، فرصت 
خوبی برای برخی تیم هاست 
که تا به حال به جام جهانی 

نرفته اند تا تلاش کنند به این 
رقابت ها برسند. وی در ادامه 

گفت: بیشتر شدن تعداد سهیمه 
جام جهانی  در  حضور  برای  آسیا 

برای قدرت های فوتبال آسیا حاشیه امن را بیشتر کرده است 
اما در فوتبال بازی ساده وجود ندارد و هر بازی شرایط خاص 
خودش را دارد. با این حال صعود به جام جهانی نسبت به 
گذشته ساده تر شده است. قبلا دو تیم، یا سه تیم یا این اواخر 
۴ تیم از آسیا به جام جهانی صعود می کردند اما الان شرایط 

ساده تر شده است. 

   قلعه نویی 
مهدوی کیا درباره دیدارش با امیرقلعه نویی در حاشیه 
گفت: در  مراسم قرعه کشی مقدماتی جام جهانی هم 
قلعه نویی  آقای  با  دیداری  مراسم  حاشیه 
داشتم و برای تیم ملی آرزوی موفقیت 
کردم که ان شاءا... به عنوان تیم اول 
گروه خود راهی جام جهانی  از 
شود. او درباره عملکرد امیر 
قلعه نویی در تیم ملی هم 
گفت: تیم ملی به همراه 
به  قلعه نویی  آقای 
عنوان تیم اول از گروهش 
به این مرحله صعود کرده 
که از این نظر نتیجه خوبی 
گروهی  کسب شده است. ما در 
که  داشت  حضور  ازبکستان  بودیم 
آینده  سال های  آنها  است.  خوبی  تیم 
حرف های زیادی برای گفتن خواهند داشت 

چون در فوتبال پایه سرمایه گذاری بسیار خوبی انجام داده اند. 
مهدوی کیا درباره جام جهانی ۲۰۲6 هم گفت: امیدوارم به 
عنوان تیم اول به این رقابت ها صعود کنیم و با توجه به اینکه 
جام جهانی ۴۸ تیمی شده است، بتونیم از گروه خودمان 
به دور بعد برسیم. او درباره انتقادهایی که از عملکرد امیر 
قلعه نویی می شود هم گفت: به نظر من کار تیم ملی اصلا ساده 
نیست. همه تیم ها سخت کار می کنند و رقبا قدرتمند هستند. 
کرده یا تیم هایی مثل  ببینید فوتبال اردن چه پیشرفتی 
قرقیزستان و فلسطین به مرحله نهایی مقدماتی جام جهانی 
صعود کرده اند. این نشان می دهد که ما کار ساده ای نداریم. 
گر فکر می کنید به راحتی از گروه خودمان به جام جهانی  ا
! از این خبرها نیست. کره شمالی و قرقیزستان  می رسیم، خیر
تیم های ناشناخته هستند، بنابراین کار بسیار سخت است 
اما تیم ملی ایران پتانسیل این  را دارد که به عنوان تیم اول به 

جام جهانی صعود کند. 

   پیشنهاد؟
امیر  از  ایران  فوتبال  اهالی  اینکه  درباره  مهدوی کیا 
تیم ملی  در  کنونی  مقطع  در  می خواهند  قلعه نویی 
جوانگرایی کند، گفت: بالاخره تیم ملی باید پوست اندازی 
کند، البته این موضوع به صلاح دید مربی است که هر زمانی 
نیاز بود بازیکنان جوان را به تیم ملی اضافه کند. او در پایان 
درباره اینکه آیا پیشنهادی از فوتبال ایران برای هدایت تیمی 
دارد یا خیر؟ گفت: به فوتبال ایران فکر نمی کنم و پیشنهادی 

هم ندارم. 

عملکرد خوب نکونام 

 نکونام فصل گذشته عملکرد خوبی داشت و همه ما از او راضی 
هستیم، اما توقعی که از او داریم این است که حواشی و اتفاقات 
فصل گذشته را فراموش کند و در سکوت کارش را انجام دهد. 
عملکرد نکونام از نظر پیشکسوتان خوب بود و من هم به شخصه 
از او راضی هستم و امیدوارم فصل آینده با او قهرمان شویم. 
بزرگ ترین ضعفی که نکونام دارد این است که یک مربی خارجی 
را در کنار خود ندارد. کسی که ضعف های ریز و درشتی که در تیم 
وجود دارد را شناسایی و با دانش روز فوتبالی جهان آن را حل کند. 
به نظرم یک شخصیتی که کنار زمین حواشی را کنترل کند نیاز 
است، زیرا این موضوع در فصل گذشته نیز به چشم دیده شد. 
کمک داور ویدئویی یکی از نیاز های اساسی فوتبال ایران است. 
گر همین VAR در فصل گذشته به طور کامل در اختیار لیگ  ا
برتر ایران بود قطعا جای قهرمان تغییر می کرد. یکسری گل ها 
گر کمک داور ویدئویی بود یکسری از  در حالی رد و بدل شد که ا
آن ها برمی گشت. آن ها از آوردن VAR وحشت دارند و برخی افراد 
که فوتبالی هم نیستند به واسطه فوتبال جیبشان را پر می کنند. 
هاشمی فردی است که می خواهد برای فوتبال ایران قدم مثبت 
بردارد و طی این مدت هم تلاش زیادی انجام داد. امیدوارم 
گر می خواهند بازیکن  هر چه زودتر فوتبال ما نجات پیدا کند. ا
جذب کنند باید زودتر از این شروع کنند. کمتر از ۲ ماه تا شروع 
گر می خواهند بازیکن خارجی جذب کنند  لیگ باقی مانده و ا
باید سریعا او را جذب کنند. تا بازیکن خارجی تست های خود را 
پشت سر بگذارد زمان زیادی خواهد رفت و همین باعث می شود 
که هماهنگی ابتدای فصل را از دست بدهد. ما در پست وینگر و 
مهاجم نوک و همین طور میانه میدان به یک بازیساز نیاز داریم. 
متوجه خرید بازیکن جدید و همین طور برخی گزینه ها شدم که 
امیدوارم کیفیت خوبی داشته باشند و در حد نام استقلال بازی 
کنند. در مورد وضعیت تیم ملی باید بگویم قرعه کشی مقدماتی 
جام جهانی ۲۰۲6 به نفع ما پیش رفت و خدا رحم کرد که در گروه 
گر در آن ها  ژاپن قرار نگرفتیم. ۲ گروه دیگر آنقدر سخت است که ا
قرار می گرفتیم قطعاً به یک مشکل بزرگ برمی خوردیم. گروه ایران 
در حالی که آسان است اما باید مراقب تیم هایی مثل ازبکستان 
و قطر باشیم. ما ۴ امتیاز را در مقدماتی مقابل ازبکستان از دست 
دادیم و مقابل قطر در جام ملت های آسیا تن به شکست دادیم. 
باید از همان ابتدا محکم بازی کنیم و به عنوان سرگروه صعود 
گر آن ها را  کنیم. تیم های آسیایی آنقدر پیشرفت کرده اند که ا
دست کم بگیریم قطعاً به مشکل جدی برخواهیم خورد. از این 
بین کره شمالی به نظرم اصلا جزو تیم نیست و شخصیت پیروزی 
مقابل ایران را نخواهد داشت. امارات هم که همواره امتیازات لازم 
را به ایران خواهد داد. در مجموع امیدوارم که از جوانان استفاده 

بیشتری ببرند. 

 

سعیدمراغهچیان
کارشناسفوتبال

مهدوی کیا: صعود ساده به جام جهانی؟ از این خبرها نیست! 


